

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie
.....
MINISTERE DES FORETS
ET DE LA FAUNE
.....
CABINET DU MINISTRE
.....
SECRETARIAT D'ETAT
.....
BRIGADE NATIONALE DES
OPERATIONS DE CONTRÔLE



P.O.Box 34430
Contact: +237 22234959
www.minfof.cm

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland
.....
MINISTRY OF FORESTRY
AND WILDLIFE
.....
MINISTER'S OFFICE
.....
SECRETARIAT OF STATE
.....
NATIONAL BRIGADE FOR
CONTROL OPERATIONS

INVITATION TO TENDER No. 0068 /AAO/MINFOF/CAB/SETAT/BNC/C9 of 13 AVR 2023
On Public Auction of Logs of Wood

The Minister of Forestry and Wildlife hereby informs economic operators of the timber sector and the general public that a public auction of 92 logs of wood of diverse species timber, measuring 515, 069 m³ have been seized by its services and placed along the track stretch leading to the Community Forest of GIC KENAM-NA, in the localities of Djaoro-Kombo and Bonanga, Ngaoundal sub-division, Djérem Division, Adamawa Region.

The log specifications and locations are summarised in the table below:

No.	Species	Number of logs	Volume (m ³)	Bottom price (FCFA/m ³)	Total Bottom price(FCFA)	Geographical details	
						Detail X	Detail Y
01	Tali	03	10,503	25 000	262 575	267844	690606
	Pachyloba	03	8,503	25 000	212 575		
02	Tali	01	7,543	25 000	188 575	267548	691166
03	Tali	02	10,710	25 000	267 750	266406	692232
04	Iroko	01	13,528	25 000	338 200	266179	692250
05	Tali	07	23,433	25 000	585 825	265617	692951
06	Tali	01	6,577	25 000	164 425	264146	694584
07	Pachyloba	04	10,230	25 000	255 750	263184	695506
08	Pachyloba	05	12,849	25 000	321 225	260953	695163
09	Pachyloba	06	35,315	25 000	882 875	258540	690815
	Tali	01	8,456	25 000	211 400		
10	Pachyloba	04	25,351	25 000	633 775	258923	689899
11	Pachyloba	17	108,268	25 000	2 706 700	259609	689765
12	Pachyloba	14	102,465	25 000	2 561 625	260157	690258
	Tali	01	11,404	25 000	285 100		
13	Pachyloba	03	24,629	25 000	615 725	260162	687406
14	Pachyloba	07	61,660	25 000	1 541 500	259775	685816
15	Pachyloba	03	7,748	25 000	193 700	268954	689642
16	Pachyloba	03	8,847	25 000	221 175	268809	689541
17	Pachyloba	06	17,051	25 000	426 275	268732	689156
TOTAL		92	515,069		12 876 750		

I- REQUIREMENTS FOR QPPLICATION

Bidders:

- Must be a holder of a forest exploitation licence or registered as a wood processor (as appropriate);
- Must have no pending litigation against the Forestry Administration;
- Must not owe the Tax Administration;
- Must not have been involved in fraudulent logging, subject of this tender.

II- APPLICATION FILE

This auction shall be open to any physical or moral person who shall submit a file composed of the following:

- A stamped application stating the name or company's name, address and reason for applying;
- A copy of the tender labelled "Read and Approved";
- A certified copy of forest exploitation licence or wood processor registration certificate (as appropriate);
- The financial offer proposed with respect to the bottom price, increased by 12%;
- A valid Debt Clearance Certificate;
- A written commitment to abide by the forestry regulations.

Sealed envelopes containing offers shall be submitted at the Central Mail office of the Ministry of Forestry and Wildlife (Ministerial Building No. 2, Ground Floor).

III- SUBMISSION OF TENDERS

The deadline for submission of offers is slated for _____ at 10:00 o'clock, that is, 14 (fourteen) days counting from the date of signature of this tender and the opening of bids shall be conducted on _____.

IV - OPENING OF TENDERS

Tender shall be opened publicly in the Conference Room of the Ministry of Forestry and Wildlife, (Room 635) in the presence of all bidders who duly applied.

V- AWARD CONDITIONS

- i. The successful bidder, selected by the opening commission, shall have 5 (five) working days, counting from the date of notification of the results, to pay the 12% increase above the sales amount to the Special Forestry Development Fund; failure to comply with this payment accordingly, the offer shall be declared unfruitful and re-tendered;
- ii. The issuance of a Public Auction Certificate shall be subject to the payment of the total bidding amount, that shall be equal to the financial offer agreed upon;
- iii. The bidder shall have 30 (thirty) working days to pay the sale amount counting from the date of the notification of his selection; After this deadline and failure to provide payment evidences relating to this transaction, the bidder's selection shall be automatically void by law;
- iv. After the 12% increase over the total sales amount have been paid, and within the 30 (thirty) days provided for the payment of this amount, the successful bidder shall take custody over the auctioned wood, whose disappearance or deterioration shall not be imputed to the forestry Administration;
- v. No reimbursement shall be envisaged in case the concerned successful bidder renounces after he must have made the payment;
- vi. Unsuccessful Bidders shall withdraw their offers within 7 (seven) days, failure to do so, the said offers will be destroyed;
- vii. Potential bidders shall verify beforehand the physical existence of the targeted logs and their quality. In any case, no complaint shall be admitted and no compensation shall be granted once the wood has been sold, given that such a measure shall not have any legal grounds;

- viii. *In the case of non-payment within the time limits of the amount of the sale and the additional 12%, the second in the list will be declared the successful bidder and the penalties envisaged against you;*
- ix. *Bidders participating in this public auction operation shall confirm to have been conversant with the terms thereof and shall commit themselves to abide by them.*



Jules Doret NDONGO
The Minister of Forestry and Wildlife

Copies:

- MINFOF/DF/DPT/BNC;
- MINFI/PSRF;
- DRFOF/Ada (broad dissemination);
- DDFOF/Djerem;
- Notice board;
- CRTV radio



AVIS D'APPEL D'OFFRES N° 0068/AAO/MINFOF/CAB/SETAT/BNC/C9 du 13 AVR 2023
Portant sur la vente aux enchères publiques de bois en grumes.

Le Ministre des Forêts et de la Faune porte à la connaissance des opérateurs économiques de la filière bois et du public, qu'il procédera à la vente aux enchères publiques de 92 grumes de bois d'essences diverses, cubant 515, 069 m³, saisies par ses services et entreposé sur le long du tronçon de la piste donnant accès à la Forêt Communautaire du GIC KENAM-NA dans les localités de Djaoro-Kombo et Bonanga, Arrondissement de Ngaoundal, Département de la Djérem, Région d'Adamaoua.

Les spécifications des bois et leur localisation sont résumés dans le tableau ci-après :

N°	Essence	Nombre de billes	Volume (m ³)	Mise à prix (FCFA/m ³)	Mise à prix totale (FCFA)	Coordonnées géographiques	
						Coord X	Coord Y
01	Tali	03	10,503	25 000	262 575	267844	690606
	Pachyloba	03	8,503	25 000	212 575		
02	Tali	01	7,543	25 000	188 575	267548	691166
03	Tali	02	10,710	25 000	267 750	266406	692232
04	Iroko	01	13,528	25 000	338 200	266179	692250
05	Tali	07	23,433	25 000	585 825	265617	692951
06	Tali	01	6,577	25 000	164 425	264146	694584
07	Pachyloba	04	10,230	25 000	255 750	263184	695506
08	Pachyloba	05	12,849	25 000	321 225	260953	695163
09	Pachyloba	06	35,315	25 000	882 875	258540	690815
	Tali	01	8,456	25 000	211 400		
10	Pachyloba	04	25,351	25 000	633 775	258923	689899
11	Pachyloba	17	108,268	25 000	2 706 700	259609	689765
12	Pachyloba	14	102,465	25 000	2 561 625	260157	690258
	Tali	01	11,404	25 000	285 100		
13	Pachyloba	03	24,629	25 000	615 725	260162	687406
14	Pachyloba	07	61,660	25 000	1 541 500	259775	685816
15	Pachyloba	03	7,748	25 000	193 700	268954	689642
16	Pachyloba	03	8,847	25 000	221 175	268809	689541
17	Pachyloba	06	17,051	25 000	426 275	268732	689156
	TOTAUX	92	515,069		12 876 750		

I- CONDITIONS DE SOUMISSION

- Etre agréé à l'exploitation forestière ou enregistré en qualité de transformateur de bois (selon le Cas) ;
- N'avoir aucun contentieux en instance vis-à-vis de l'Administration forestière ;
- Etre en règle vis-à-vis de l'Administration Fiscale ;
- Ne pas être impliqué dans l'exploitation frauduleuse des bois, objet du présent avis d'appel d'offre.

II- COMPOSITION DU DOSSIER

Cette vente est ouverte à toute personne physique ou morale, qui présentera un dossier de soumission comprenant les pièces suivantes :

- Une demande timbrée indiquant le nom ou la raison sociale, l'adresse et l'objet sollicité ;
- Une copie de l'Avis d'Appel d'Offres portant la mention « Lu et Approuvé » ;
- Une copie certifiée de l'Agrément ou du Certificat d'Enregistrement en Qualité de Transformateur de bois (selon le cas) ;
- L'offre financière proposée par rapport à la mise à prix majorée de 12% ;
- Une Attestation de Non Redevance en cours de validité ;
- Un engagement sur l'honneur à respecter la réglementation forestière.

Les enveloppes scellées contenant les offres doivent être déposées au courrier central du Ministère des Forêts et de la Faune (Immeuble ministériel N° 2, Rez de chaussée).

III - RECEVABILITE

La date limite de recevabilité des offres est fixée au _____, soit (14) quatorze jours à compter de la date de signature du présent avis à 10 heures.

IV - DEPOUILLEMENT

Le dépouillement se fera le _____ et les enveloppes seront ouvertes publiquement, en présence des différents soumissionnaires dans la Salle de Conférence du Ministère des Forêts et de la Faune (Porte 635).

V- CONDITION D'ATTRIBUTION

- i. L'adjudicataire retenu par la commission de dépouillement dispose d'un délai de cinq (05) jours ouvrables, à compter de la date de notification des résultats, pour s'acquitter des 12% en sus du prix de vente au Fond Spécial du Développement Forestier ; faute de quoi, l'offre sera déclarée infructueuse et remise en adjudication ;
- ii. La délivrance d'un Certificat de Vente aux Enchères Publiques est subordonnée au paiement total du prix de vente, équivalent à l'offre financière consentie ;
- iii. Le montant de la vente devra être reversé dans un délai de trente (30) jours ouvrables à compter de la date de notification de sa sélection au soumissionnaire. Passé ce délai, et faute de produire des justificatifs de versement de ladite créance, la sélection du soumissionnaire devient caduque de plein droit ;
- iv. Dès le règlement des 12% en sus des prix de vente, et pendant le délai de trente (30) jours de reversement du montant de la vente, l'adjudicataire est responsable de la garde du bois dont la disparition ou la détérioration ne saurait en aucun cas être imputée à l'Administration forestière ;
- v. En cas de désistement après paiement, aucun remboursement à l'adjudicataire concerné ne sera envisagé ;
- vi. Les offres infructueuses doivent être retirées par les soumissionnaires eux-mêmes dans un délai de sept (07) jours ; faute de quoi celles-ci seront détruites ;
- vii. Les éventuels candidats doivent s'assurer au préalable de l'existence physique des bois sollicités et de leur qualité. Dans tous les cas, il ne sera procédé à aucune compensation une fois les bois adjugés, et aucune réclamation ne sera admise, car une telle mesure n'ayant aucune base légale ;
- viii. En cas de non-paiement dans les délais impartis du montant de la vente et des 12% en sus, le second sur la liste sera déclaré adjudicataire, et des sanctions envisagées à votre rencontre ;

- x. *Tout candidat à la présente opération de vente aux enchères publiques est réputé avoir pris connaissance des conditions y relatives qui précèdent et s'être engagé à s'y conformer.*

Le Ministre des Forêts et de la Faune



Ampliations :

- MINFOF/DF/DPT/BNC ;
- MINFI/PSRF ;
- DRFOF/Ada (large diffusion) ;
- DDFOF/Djérem ;
- Affichage ;
- CRTV Radio.